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Teknisk Udvalgs møde den 27. april 2015
Ekstraordinært møde - Holmensvej 38 A, Frederikssund kl. 20.00

Referat

75 Godkendelse af dagsorden 

Lovgrundlag
Lov om kommunernes styrelse § 8 og normalforretningsordenens § 3.

Beslutning
Godkendt.

Fraværende:
Pelle Andersen-Harrild (0) og Jesper Wittenburg (A).

76 Indkøb af belvsninasarmaturer 
Lovgrundlag
Færdselsloven, lovbekendtgørelse nr. 1055 af 9. november 2012.
Lov om offentlige veje, lovbekendtgørelse nr. 1048 af 3. november 2011.
Lov om private fællesveje, lovbekendtgørelse nr. 1537 af 21. december 2010.

Sagsfremstilling
Frederikssund Kommune hari forlængelse af vedtagelsen af budget 2015 opsagt rammeaftalen med DONG 
Energy (FKKA aftalen) med henblik på at reducere udgifterne til gadebelysning og samtidig opnå et mindre el 
forbrug, mindre udledning af C02 og et bedre lys. For at sikre de bedst mulige betingelser for at de vedtagne 
besparelser i budget 2015 kan realiseres som planlagt er det besluttet, at kommunen selv indkøber nye 
belysningsarmaturer, nye stålarme, skabe for elmålere mm som en bygherreleverance, således at vi er sikre på 
at have emnerne inden fornyelses- og driftsentreprenøren starter den 1. juli 2015. I Frederikssund Kommune har 
vi 9.700 bæremaster med 9.230 lamper, hvoraf de 2.764 er skiftet før år 2014 af DONG og der er 3.121 stk. til 
renovering i sidste halvdel af 2015 (fase 1) og 3.345 stk. som først forventes at skulle renoveres i år 2025 - 2030 
(fase 2). Bygherreudbuddet omfatter således 3.121 armaturer. Der vedlægges kort med angivelse af placering 
for de 3.121 armaturer (grøn markering).

Udbudsform og tildelingskriterie:
EU udbud varekøb; indkøb og levering af belysningsarmaturer.
Kriteriet for valg af leverandør er økonomisk mest fordelagtige tilbud.
Tildelingskriterier:
■Total økonomi 55 % (Skal være minimum 55 % jf. Byrådets udbudsstrategi)
■Tekniske fordele 20 %
■Design 25 %

Administrationens vurdering af de tilbudte armaturers tekniske fordele og økonomi præsenteres på mødet. 

Udvalget bedømmer armaturernes design visuelt ud fra følgende krav:
At armaturets størrelse passer til mastehøjden, forstået således at armaturet hverken er for stort eller småt, når 
det ses i højden.
At armaturets udtryk passer til kommunens eksisterende belysning og anvendelsesområdet.
At armaturets udtryk er designmæssigt konformt med gængse armaturdesigns.
At ubehagsblænding på afstand er minimal.
At ubehagsblænding tæt på er minimal.

Økonomi
I kommunen anlægsbudget er der afsat samlet 30,9 mio. kr. til tilbagekøb af gadebelysning og investeringer i 
nye belysningsarmaturer.

Indstilling
Fagchefen for Plan, Vej og Miljø indstiller til Teknisk Udvalg, at:

1. Udvalget bedømmer armaturerne visuelt.

Beslutning
Udvalget foretog vurderingen.

FRED ER IKSSUN D
KOM M UNE
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Fraværende:
Pelle Andersen-Harild (0) og Jesper Wittenburg (A).

• Geografisk placering af armaturer i udbud
77 Omprofilerina af Kocksvei mellem Nv Østergade og Falkenboravei 

Lovgrundlag
Lov om offentlige veje.
§ 8. Det er vejmyndighedens ansvar at holde sine offentlige veje i den stand, som trafikkens art og størrelse 
kræver.

Sagsfremstilling
Kocksvej er en sekundær trafikvej og starter fra Ny Østergade og slutter ved J.F. Willumsens Vej - en strækning 
på 600 m. Der har været ønsker om at øge tryghed for eleverne og bløde trafikanter og gøre strækningen til en 
sikker skolevej ved at adskille de bløde trafikanter fra biltrafikken.
Omprofilering af Kocksvej mellem Ny Østergade og Falkenborgvej: Vejen består af fortov og kørebane samt 
P-lomme ud for Kocksvej 2A (det tidligere posthus) og udgør 330 meter. Vejen er 12 m bred, heraf udgør 
fortovet 2,5 m og kørebanen 7 meter. Fortovet består i hver side af to rækker fortovs-fliser med en 
chaussestensbort imellem samt forkant og bagkant af asfalt. Kørebanen er afgrænset af granitkantsten.
Der er afsat 204.000 kr. til projektering i budgetåret 2014. Teknisk rådgivning og bistand blev udbudt i efteråret 
2014 og Frederikssund Kommune har indgået aftale med rådgivende ingeniørfirma Dines Jørgensen.
Der er foretaget opmåling og der er udarbejdet et skitseprojekt. Der er afholdt borgermøde om sagen den 17. 
marts på Rådhuset i Frederikssund.
Der er afsat 2.755.000 kr. til anlægsarbejder i 2015 og det er forventet at der afholdes licitation primo maj 2015 
og at anlægsarbejdet igangsættes ultimo maj 2015.

Supplerende sagsfremstilling til Teknisk Udvalgs møde 27. april 2015
Der vedlægges et notat "Kocksvej - parkeringslommer og hastighedsdæmpning" jævnfør beslutningen i Teknisk 
Udvalg den 15. april 2015.

Såfremt frigivelse kan besluttes i april, vil det være muligt at afvikle væsentlige dele af anlægsarbejderne i 
sommerferien.

Økonomi
Der søges en anlægsbevilling, svarende til det det afsatte rådighedsbeløb i 2015 på 2.755.000 kr.

Der blev på byrådsmødet den 29. oktober 2014 meddelt en anlægsbevilling på 204.000 kr. til skitseprojekt vedr. 
vejprojektet, svarende til det afsatte rådighedsbeløb i 2014. Restbudgettet fra 2014 indstilles overført til 2015 i 
forbindelse med overførselssagen.

Indstilling
Fagchefen for Plan, Vej og Miljø indstiller, at Teknisk Udvalg over for Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler, at:

1. Der afgives anlægsbevilling på 2.755.000 kr. til anlægsarbejder i forbindelse med omprofilering af Kocksvej, 
finansieret af afsat anlægsbudget i 2015.

Historik

Teknisk Udvalg, 15. april 2015, pkt. 68:
Udsættes, idet det undersøges om parkeringslommer kan bibeholdes og om hastighedsdæmpende 
foranstaltninger med fordel kan etableres samtidigt.

Beslutning
Anbefales.

Fraværende:
Pelle Andersen-Harild (0) og Jesper Wittenburg (A).

• Plantegning etablering af cykelstier på Kocksvei
• Kocksvei - parkeringslommer og hastighedsdæmpning 

78 Trafikbestillina 2016
Lovgrundlag
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Lov om Trafikselskaber.

Sagsfremstilling
Frederikssund Kommune skal hvert år inden den 1. maj afgive en trafikbestilling til Movia med de ændringer, 
kommunen ønsker at foretage i busdriften det efterfølgende kalenderår. Trafikbestillingen udmøntes i 
køreplaner, som træder i kraft den 13. december 2015. I følge den vedtagne procesplan for trafikbestilling 2016, 
skal udvalget på indeværende møde endeligt beslutte, hvilke ændringer til busdriften, der skal indgå i årets 
trafikbestilling til Movia.

Trafikbestilling 2016 er resultat af en lang proces, hvor det eksisterende tilbud om kollektivtrafik er blevet 
analyseret i forhold til kørselsbehov og pendlerdata fra Danmarks Statistik. Endvidere er der afholdt to 
borgermøder i henholdsvis Frederikssund og Skibby, hvor borgerne har haft mulighed for at kommentere 
kommunens forslag til forbedringer af busdriften. Sluttelig har forslagene været i offentlig høring på kommunens 
hjemmeside frem til 25. marts 2015. Indkomne høringssvar og referat fra borgermøderne er vedlagt som bilag.

Ændringsforslagene fremgår i prioriteret rækkefølge af nedenstående oversigt. Forslagene er justeret i forhold 
høringsoplægget på baggrund af input fra borgermøderne og indkomne høringssvar. De angivne beløb er udtryk 
for, hvor meget kommunens tilskud til busdriften øges med, i forhold til en uændret drift. Beløbene er justeret i 
forhold til høringsoplægget, idet Movia nu har foretaget en mere eksakt beregning af merudgifterne:

Indsatsområde Buslinje Forslag Merudgift
Flest mulige 
skoleelever med 
kollektiv trafik

317 Omlægning af linje 317 med 
henblik på at betjene 
skoleelever til henholdsvis 
Jægerspris Skole og 
Solbakkeskolen. Der er indlagt 
en merudgift på 0,2 mio. kr. 
som følge af ny skolestruktur.

0,2 mio. 
kr.

312 Linjen får stop på Roskildevej 
og der indsættes ekstrabus fra 
St. Rørbæk, så den fremover 
kan varetage skolekørslen til 
Ådalens Skole.

0,2 mio. 
kr.

Med kollektivtrafik 
til arbejde og 
uddannelse

Ny linje Ny direkte pendlerlinje fra 
Ferslev til Frederikssund St.

1,1 mio. 
kr.

Ny linje Ny Erhvervslinje til 
erhvervsområderne i 
Frederikssund By. Linjen 
tænkes sammen med linje 
313, hvorved merudgiften 
begrænses.

0,5 mio. 
kr.

158 Linjen der i dag kører mellem 
Slagslunde og Måløv og 
Kildedal St. forlænges til 
Slangerup Rutebilstation.

0,35 mio. 
kr.

Bedre
busbetjening af 
landsbyerne

315, 316 
og 318

Linjerne får ekstra afgange 
uden for myldretiden. Linjerne 
får samme kørselsomfang på 
alle hverdage. Køreplanerne 
justeres i forhold til den nye 
skolestruktur, samt de elever 
der overgår fra den lukkede 
skolekørsel.

1,5 mio. 
kr.

319 Linjen får en tidlig 
morgenafgang mod 
henholdsvis Frederikssund st. 
og Skævinge St.

0,15

Forslagenes vil 
øge kommunens 
tilskud til 
busdriften med

4 mio. kr.

Det skal tilføjes, at ændringer der vedrører buskørsel til skolerne, allerede træder i kraft den 2. august 2015 og 
ikke ved køreplanskiftet den 13. december. Det skal endvidere bemærkes, at der for erhvervslinjen og 
pendlerlinjen, er ansøgt om medfinansiering på 50% i Puljen til forbedring af kollektiv trafik i yderområder. Hvis 
støtten opnås vil merudgiften til busdriften, reduceres med 1 mio kr. i henholdsvis 2016 og 2017.
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Der henvises til bilaget "Trafikbestilling 2016" for en uddybende beskrivelse af forslagene, samt en oversigt over 
de borgerønsker, der ikke er medtaget i trafikbestillingen.

Supplerende sagsfremstilling til mødet 27. april 2015:
Som supplement til ovenstående sagsfremstilling, skal Teknisk Udvalg drøfte, hvordan midlerne til en bedre 
busbetjening af landsbyerne disponeres bedst muligt. Det drejer sig konkret om linjerne 315, 316, 317 og 318. 
Administrationen har på baggrund af et analysearbejde, samt ved høring af borgerne anbefalet, at linjerne 315, 
316 og 318 opgraderes med flere afgange, mens linje 317 bibeholder det antal af afgange, der er i dag. Konkret 
betyder det, at linjerne 315, 316 og 318 alle vil have 13 daglige afgange, mens linje 317 fortsat har 8 daglige 
afgange. Administrationen har som besluttet på Teknisk Udvalg 15. april 2015 udarbejdet et alternativt forslag til 
fordeling af antallet af afgange, hvor linjerne har det samme antal afgange. I det alternative forslag vil alle 
linjerne få 11 daglige afgange. Forslaget er beskrevet i notatet "Forslag til ens serviceniveau på linjerne 315,
316, 317 og 318".

Teknisk Udvalg skal desuden drøfte, hvorvidt udgangspunktet for den nye pendlerlinje mellem det vestlige del af 
Hornsherred og Frederikssund St., skal være Ferslev eller Vellerup. I oplæg til Trafikbestilling 2016, er Ferslev 
valgt som udgangspunkt. Geografisk set er Vellerup det mest oplagte valg, men efter at have prøvekørt ruten to 
gange og konsulteret med det busselskab, som vil skulle køre linjen, har Movia og administrationen vurderet, at 
Ferslev ud fra en praktisk vinkel, er det mest hensigtsmæssige valg. Denne anskuelse er uddybet i notatet 
"Linjeføring for ny pendlerlinje". Øvrige forslag til Trafikbestilling 2016, drøftes på mødet, som fremlagt i den 
oprindelige sagsfremstilling.

Økonomi
Movia har fremsendt et opdateret budgetbestillingsgrundlag for 2016, der bl.a. indeholder kommunens 
besparelse på busdriften som følge af indførelse af ny model til fordeling af udgifterne mellem kommunerne på
ca. 3,5 mio. kr. om året fra 2016. Det opdaterede trafikbestillingsgrundlag er det bedste skøn pt. for udgifterne til 
kommunens busdrift i 2016, men kan ændre sig frem til vedtagelsen af Movias budget for 2016 i efteråret 2015,
bl. a. som følge af nye indeksforventninger. I trafikbestillingsgrundlaget er der forventet udgifter for kommunen på 
23,3 mio. kr. i 2016. Med tilvalg af trafikændringerne på samlet 4 mio. kr. der fremgår af sagsfremstillingen, vil 
kommunen have udgifter til busdriften på 27,3 mio. kr. Hertil skal dog fratrækkes udgifterne til Telebussen i 
Hornsherred, der opsiges med virkning fra 2016 og reducerer kommunens udgifter med ca. 3,1 mio. kr. om året. 
De forventede udgifter inkl. opsigelsen af telebussen og inkl. tilvalget af trafik for 4 mio. kr. vil således udgøre ca. 
24,2 mio. kr. fra 2016. Hertil kommer udgifter til flexbus, der blev indført i 2014, men som hidtil har medført 
meget beskedne udgifter for kommunen. I Budget 2016 er der afsat 24 mio. kr. til busdriften. Med det 
nuværende udgiftsskøn for 2016 mangler der således budget for ca. 0,2 mio. kr., såfremt der tilvælges 
trafikændringer for 4 mio. kr., plus udgifterne til flexbus-ordningen, som er vanskelige at forudsige.
Det skal bemærkes, at besparelsen for kommunen på 3,5 mio. kr. om året som følge af den nye model til 
udgiftsfordeling, som udgangspunkt vil skulle tilgå kommunekassen. Reelt vil der derfor være tale om en 
tillægsbevilling ved prioritering af udgiftsforøgende ændringer i busdriften.

Indstilling
Indstilling 15. april 2015, pkt. 59:
Fagchefen for Plan, Vej og Miljø indstiller, at Teknisk Udvalg over for Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler, at: 
1. Frederikssund Kommune fremsender en trafikbestilling til Movia, der indeholder de forslag, der er fremlagt i 
sagsfremstillingen.

Indstilling 27. april 2015, pkt. 78:
Fagchefen for Plan, Vej og Miljø indstiller, at Teknisk Udvalg over for Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler, at: 
1. Frederikssund Kommune fremsender en trafikbestilling til Movia, der indeholder følgende forslag:

1. Der indføres en ny direkte buslinje i myldretiden fra det vestlige Hornsherred til Frederikssund St.. Det 
indstilles drøftet om der ønskes startpunkt i Ferslev eller Vellerup.

2. Linje 317 omlægges med henblik på at varetage skolekørslen til henholdsvis Jægerspris Skole og 
Solbakkeskolen. Antallet på 8 daglige afgange bibeholdes.

3. Linje 315 og 318 får tilført 3 nye afgange og vil hermed få 13 daglige afgange alle hverdage.
4. Linje 316 får tilført 2 nye afgange i weekenden i sommerhalvåret. Antallet på 13 daglige afgange på 

hverdage bibeholdes.
5. Linje 312 får stop på Roskildevej og der indsættes ekstrabus fra St. Rørbæk, med henblik på, at linjen 

kan varetage skolekørslen til Ådalens Skole.
6. Ny Erhvervslinje til erhvervsområderne i Frederikssund By.
7. Linje 158 mellem Kildedal St. Måløv St. og Slagslunde forlænges til Slangerup Rutebilstation.
8. Linje 319 får tilført en ekstra tidlig morgenafgang.

Historik

Teknisk Udvalg, 15. april 2015, pkt. 59:
Anbefales, idet der fremsendes forslag der betyder, at serviceniveauet - inden for den angivne økonomiske 
ramme - bliver ens på ruterne 315, 316, 317 og 318.
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Økonomiudvalget, 22. april 2015, pkt. 81:
Sagen drøftet.

Teknisk Udvalg anmodes om at genbehandle sagen for at vurdere de udarbejdede forslag vedr. rute 315, 316, 
317 og 318 samt forslag til ændret rute for 317 E på udvalgsmødet den 27. april, hvorefter sagen genoptages på 
ekstraordinært møde i Økonomiudvalget den 29. april.

Fraværende:
Tina Tving Stauning (A).

Beslutning
For administrationens indstilling stemte : Tina Tving Stauning (A), Kristian Moberg (V), Jens Ross Andersen (V) 
og Jørgen Bech (V), idet det anbefales, at den nye pendlerrute starter i Vellerup Sommerby.
Imod stemte: Ole Søbæk (C) med den begrundelse, at forslaget ikke giver borgerne i landsbyerne på 
Hornsherred samme busbetjening i aftentimerne.

Fraværende:

Pelle Andersen-Harild (0) og Jesper Wittenburg (A).

• Notat - Trafikbestillina 2016
• Opsamling på borgermøderne
• Høringssvar Trafikbestilling 2016
• Supplerende forslag til TB 2016
• Linieføring for nv pendlerlinie


